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Protokół Nr XX/08 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 28 marca 2008 roku  
o godzinie 17.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
 
Obrady rozpoczęto w dniu 28 marca 2008 roku o godzinie 17.00. 
Obrady zakończono w dniu 28 marca 2008 roku o godzinie 18.45.  
W XX sesji Rady Miejskiej udział wzięło 14 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Krystyna Lew;  
• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń – Jan Kaźmierczak; 
• Skarbnik Gminy Czempiń – Agata Cichocka - Augustyniak;  
• Radca prawny – Roman Hojan; 
• Przedstawiciel Posterunku Policji w Czempiniu – Maciej Kaczmarek;   
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń. 

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz w dniu 28 marca 2008 
roku o godzinie 17.00 otworzył XX sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz zaproponował, aby Rada 
Miejska w Czempiniu na sekretarza obrad XX sesji powołała Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława Sztukowskiego, który wyraził zgodę na 
pełnienie tej funkcji.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 13 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na sekretarza 
obrad XX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława 
Sztukowskiego.  
 

Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XX sesji. Do przedłoŜonego 
porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz odczytał wniosek 
Burmistrz Gminy Czempiń z dnia 28 marca 2008 roku w sprawie wprowadzenia do porządku 
obrad XX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punktu: „Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego” w punkcie 6 a porządku obrad.  



 2 

Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad XX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punkt 6a: „Podjęcie 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego”.  
 

Po dokonaniu powyŜszej zmiany porządek obrad przedstawiał się w sposób następujący:  
1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XIX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia umorzenia części poŜyczki                           

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                        
w Poznaniu.  

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy 
Czempiń na 2008 rok. 

6a. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Kościańskiego. 

7. Podjecie uchwały w sprawie zwiększenia udziałów w Samorządowym Funduszu 
Poręczeń Kredytowych Sp. z o.o. z siedzibą w Gostyniu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia 
jednolitego tekstu Statutu Związku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia współpracy z Gminą Miasta Badacsonytomaj 
(Republika Węgierska). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do konkursu: Priorytet III „Środowisko 
przyrodnicze”, Działanie 3.3 Wsparcie ochrony przyrody w ramach Wielkopolskiego 
Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007-2013.  

11. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
12. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                  

w okresie międzysesyjnym.  
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
14.  Wolne głosy i wnioski.  
15.  Zakończenie sesji.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie przyjęła 
powyŜszy porządek obrad XX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 

Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował 
zebranych, Ŝe zapoznał się z protokołem z XIX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i uznał, Ŝe 
jest on zgodny z przebiegiem sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Czempiniu radny Przemysław Sztukowski nadzorujący 
sporządzenie protokołu z XIX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu, po zapoznaniu się                    
z protokołem, uznał, Ŝe jego treść jest zgodna z przebiegiem XIX sesji Rady Miejskiej                  
w Czempiniu i wniósł o przyjęcie go bez odczytania.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych jednogłośnie przyjęła protokół 
z XIX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 27 lutego 2008 roku.  
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Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Interpelacje i zapytania zgłosiło 8 radnych: 
1. Radny Augustyn Szymczak w sprawach:  

���� wyrównania dróg we wsi Słonin, Betkowo, Nowe Borówko;  
���� wycięcie krzewów na poboczu drogi powiatowej we wsi Słonin przy posesji nr 1;  

2. Radny Piotr Wojciechowski  w sprawach: 
���� wyrównania odcinków dróg gruntowych w okręgu wyborczym radnego;  
���� wycinki i posprzątania krzewów na drodze Piotrkowice – Jarogniewice oraz 

uprzątniecie drogi w Jarogniewicach – duŜe gabarytowo samochody uszkadzają 
drzewa, których gałęzie wchodzą w pas jezdni i pozostają te połamane gałęzie na 
drodze;  

3. Radny Jerzy KrzyŜostaniak w sprawie częstego przelewania się zbiornika ścieków                          
w Gorzycach naleŜącego do Spółdzielni Lubonianka przy blokach w Gorzycach; ścieki 
przelewają się przez drogę powiatową oraz ściekają na posesje mieszkańców. Radny Jerzy 
KrzyŜostaniak poprosił o wystąpienie z pismem w tej sprawie do Spółdzielni w imieniu 
mieszkańców Gorzyc i radnego. 

4. Radna ElŜbieta Grygier w sprawie udzielenia odpowiedzi na pytanie, kiedy przewiduje 
się profilowanie dróg gruntowych w Czempiniu z uwagi na ciągłe zapytania 
mieszkańców, między innymi ulicy Gruszkowej, Towarowej i Rolnej. Stan tych ulic jest 
fatalny i zagraŜa przejeŜdŜającym pojazdom.  

5. Radny Włodzimierz Kuciak w sprawie wystąpienia do PKP o przywrócenie elementarnej 
estetyki przy obu przejazdach kolejowych, jak równieŜ przy dojściu na perony i do 
dworca kolejowego – co dalej ze zdewastowanym dworcem kolejowym. Radny 
Włodzimierz Kuciak zauwaŜył, Ŝe PKP świadczy usługi na terenie naszej Gminy, dlatego 
kopie pism naleŜy posłać do organizacji chroniących odbiorców usług, zaś stan 
świadczonych przez PKP usług wpływa na wizerunek naszej Gminy;  

6.  Radny Maciej Głochowiak w sprawach: 
���� przybliŜenia problemu, który dyskutowany był w 2003 roku – to jest przejęcia przez 

spółkę Aquanet gospodarki wodnej i ściekowej na terenie gminy Czempiń –                    
w szczególności – jakie w przypadku przejęcia przez tą spółkę gmina miałaby zyski,  
a jakie straty w tym zakresie. Radny Maciej Głochowiak poprosił o zainicjowanie 
spotkania ze strony Burmistrz Gminy Czempiń z przedstawicielami spółki oraz 
podjęcie ponownej dyskusji celem pozyskania strategicznego inwestora, jakim jest 
spółka Aquanet. Radny Maciej Głochowiak wyraził obawę, czy gminie uda się na 
własny koszt zwodociągować gminę do roku 2014, co jest wymogiem unijnym.  

���� wyrównania drogi w Jasieniu – przy stawie – równoległa do drogi wojewódzkiej; 
���� wyrównania drogi osiedlowej w Piotrkowicach – za przystankiem;       

7. Radny Jacek Jaśkowiak w sprawie podjęcia interwencji u zarządcy lub właściciela 
drzewa rosnącego przy skrzyŜowaniu drogi powiatowej do Głuchowa z drogą powiatową 
do Srocka i przycięcie gałęzi odrastającej z tego drzewa i sięgającej przez drogę 
powiatową do Głuchowa; gałąź ta jest bardzo gruba i stara, przez co zagraŜa 
bezpieczeństwu ludzi, zwłaszcza podczas częstych ostatnio wichur;   

8. Radny Aleksander Wieliński w sprawach: 
���� dokonania równania dróg na Osiedlu nr 4 w Czempiniu;  
���� wystąpienia do Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie uprzątnięcia dróg i ich 

poboczy: Czempiń – Śrem, Czempiń – Jasień, Czempiń – Głuchowo;  
���� poinformowania mieszkańców gminy Czempiń w biuletynie o obowiązku pilnowania 

psów, których są właścicielami, poniewaŜ zdarzają się przypadki wałęsających się 
psów; 
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���� wyjaśnienia sytuacji, jaka ma miejsce w związku z budynkiem Gimnazjum                        
w Borowie, w którym do dnia 31 marca 2008 roku miały zostać usunięte usterki 
gwarancyjne, tymczasem do dnia dzisiejszego nie rozpoczęły się Ŝadne działania w tej 
materii. Radny Aleksander Wieliński wskazał, Ŝe warunki pogodowe były na tyle 
dobre, Ŝe naleŜało prace te wykonać.      

 
Do punktu 5 porządku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XX/106/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 marca 2008 roku 
w sprawie przeznaczenia umorzenia części poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu przedstawioną wraz               
z uzasadnieniem przez Zastępcę Burmistrza Gminy Czempiń Jana Kaźmierczaka.                 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 6 porządku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XX/107/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 marca 2008 roku 
zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2008 rok 
przedstawioną przez Skarbnik Gminy Czempiń Agatę Cichocka – Augustyniak.                 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 6a porządku obrad: 
 

Do projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Kościańskiego przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Zastępcę Burmistrza Gminy 
Czempiń Jana Kaźmierczaka:  
 
Radna ElŜbieta Grygier wskazała, Ŝe Rada Miejska w Czempiniu została poinformowana              
o zakresie prac, jaki zostanie wykonany przez Powiat Kościański, jednakŜe taka informacja 
równieŜ powinna zostać przedstawiona podczas sesji Rady Miejskiej.   
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe w zakresie prac 
drogowych, które będą wykonywane w gminie Czempiń w 2008 roku przez Powiat 
Kościański znajduje się: 

1. remont zatok przy ulicy Poznańskie Przedmieście w Czempiniu – obok cmentarza 
ewangelickiego i mleczarni – koszt około 80 000 zł; 

2. powierzchniowe utrwalenie drogi Srocko Wielkie – droga przez wieś – długość 640m 
– koszt zadania około 115 000 zł;  

3. budowa zatoki ul. Poznańskie Przedmieście na wniosek mieszkańców – koszt zadania 
około 12 000 zł; 

4. kontynuacja budowy ulicy Czempiń – Borówko Stare – koszt całkowity to około 
400 000 zł, natomiast w budŜecie powiatu zabezpieczono na ten cel 240 000 zł; 

5. inwestycja przy drodze powiatowej w sołectwie Borowo – koszt 30 000 zł; 
6. powierzchniowe utrwalenie nawierzchni Piotrkowice – Jarogniewice – długość 

3 618m, szerokość 5,5m; koszt zadania 113 424 zł; 
7. przygotowanie dokumentacji do planowanej budowy chodnika w sołectwie Słonin, 

mapy geodezyjne do celów projektowych – koszt 1 708 zł; 
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8. przygotowanie projektu budowlanego na powyŜsza inwestycję – koszt około 15 000 
zł.     

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz uzupełnił, Ŝe 
zadania te będą realizowane ze środków Powiatu Kościańskiego, natomiast Powiat składa 
równieŜ wnioski o pozyskanie środków zewnętrznych na realizację inwestycji drogowych.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XX/108/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 marca 2008 roku 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Zastępcę Burmistrza Gminy Czempiń 
Jana Kaźmierczaka. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 7 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zwiększenia udziałów w Samorządowym Funduszu 
Poręczeń Kredytowych Sp. z o.o. z siedzibą w Gostyniu przedstawionego przez 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Krystynę Lew:  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe gmina Czempiń aktualnie 
posiada w funduszu 15 udziałów, zaś na prośbę Rady Nadzorczej Funduszu został 
przygotowany projekt uchwały w sprawie zwiększenia udziałów gminy Czempiń w funduszu 
do 20, aby zwiększyć ofertę dla małych i średnich przedsiębiorstw z terenu gminy, które będą 
mogły ubiegać się o poręczenie z funduszu; z tej oferty skorzystało do tej pory czterech 
przedsiębiorców na kwotę około 110 000 zł. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe 
jest to stosunkowo niewielka kwota, co wynika z faktu, Ŝe fundusz nie moŜe dojść do 
porozumienia z Bankiem Spółdzielczym w Czempiniu, jednakŜe daleko zaawansowane są juŜ 
rozmowy z bankiem BZ WBK, który będzie obsługiwał te poręczenia dla przedsiębiorców              
z terenu gminy Czempiń.    
 
Salę obrad opuścił radny Jacek Jaśkowiak, wobec czego Rada Miejska w Czempiniu 
obradowała w 13- osobowym składzie.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XX/109/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 marca 2008 roku 
w sprawie zwiększenia udziałów w Samorządowym Funduszu Poręczeń 
Kredytowych Sp. z o.o. z siedzibą w Gostyniu przedstawioną przez Burmistrz 
Gminy Czempiń Dorotę Krystynę Lew.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 8 porządku obrad: 
 
Na salę obrad powrócił radny Jacek Jaśkowiak, wobec czego Rada Miejska                           
w Czempiniu obradowała w składzie 14 – osobowym.  
 
Do projektu uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia 
jednolitego tekstu Statutu Związku przedstawionego przez Burmistrz Gminy Czempiń 
Dorotę Krystynę Lew:  
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Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew wyjaśniła, Ŝe zmiana Statutu Związku                
i przyjęcie jednolitego tekstu Statutu Związku jest spowodowane faktem, iŜ do Związku 
przystąpiły nowe gminy: Dopiewo, Komorniki i Zbąszyń, zatem lista uczestników Związku 
ulega rozszerzeniu i na dzień dzisiejszy uczestnikami Związku jest 16 gmin. Burmistrz 
Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew wyjaśniła, Ŝe proponowane są równieŜ zmiany                    
w Statucie Związku dotyczące: 

1. w § 6 Statutu zostały doprecyzowane zadania Związku, do realizacji których został on 
powołany;  

2. w § 10 Statutu – zapisy zostały dostosowane do ustawy o samorządzie gminnym 
określając dopuszczalną formę reprezentowania gminy w Związku – do tej pory 
gminę mógł reprezentować jedynie wójt lub burmistrz, natomiast zmiana da 
moŜliwość tejŜe reprezentacji przez zastępcę wójta/burmistrza, jak równieŜ radnego, 
który będzie posiadał stosowne upowaŜnienie rady miejskiej; 

3. w § 12 Statutu – zmiany porządkujące;  
4. w pkt. 18 § 12 Statutu – wprowadzono moŜliwość wpłacania składki inwestycyjnej 

przez członków Związku, jeŜeli taką decyzję podejmie Zgromadzenie Związku; 
5. w § 14 Statutu – skreślono ustęp drugi, poniewaŜ regulacje te dublowały się z tą 

zawartą w paragrafie 11; 
6. w § 15 Statutu  - uregulowano kwestię sposobu powiadamiania o zgromadzeniu 

przedstawicieli poszczególnych gmin – będzie moŜliwość powiadamiania drogą 
elektroniczną, jak równieŜ obowiązkowo będzie naleŜało przesłać odpis protokołu 
wraz z porządkiem obrad oraz projektami uchwał; 

7. w § 16 Statutu – uszczegółowiono zasady trybu wyboru komisji rewizyjnej; 
8. w § 18 Statutu – uszczegółowiono sposób wyboru zarządu; 
9. w § 28 Statutu – zmieniono zapisy dotyczące trybu wnoszenia składki członkowskiej. 
    

Burmistrz Dorota Krystyna Lew wyjaśniła, Ŝe rady gmin wchodzących w skład Związku 
powinny przyjąć powyŜszą uchwałę, po tym nastąpi jej przekazanie do Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego.     
 
Radny Włodzimierz Kuciak zaproponował, aby doprecyzować w tytule uchwały, jakiego 
Związku uchwała ta dotyczy.  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew wyjaśniła, Ŝe Ŝadne zmiany nie mogą być 
wprowadzane w przypadku zapisów tej uchwały, poniewaŜ Związek doświadczył juŜ 
skutków takiego właśnie postępowania dwóch gmin, które zmieniły zapisy uchwały i z tego 
powodu w Ministerstwie proces rejestracji statutu trwał prawie dwa lata, poniewaŜ uchwały 
musiały zostać podjęte raz jeszcze, zatem nie naleŜy wprowadzać Ŝadnych zmian w tej 
uchwale, aby uniknąć podobnej sytuacji.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XX/110/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 marca 2008 roku 
w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia jednolitego tekstu 
Statutu Związku przedstawioną przez Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Krystynę 
Lew.  
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 9 porządku obrad: 
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Do projektu uchwały w sprawie podjęcia współpracy z Gminą Miasta Badacsonytomaj 
(Republika Węgierska) przedstawionego przez Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę 
Krystynę Lew:  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Krystynę Lew poinformowała, Ŝe projekt umowy                    
o współpracy został przesłany do władz gminy węgierskiej i jego zapisy będą w najbliŜszym 
czasie podlegały negocjacjom, zaś podpisanie umowy w ostatecznym kształcie zostało 
zaplanowane podczas obchodów Dni Ziemi Czempińskiej.    
   

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XX/111/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 marca 2008 roku 
w sprawie podjęcia współpracy z Gminą Miasta Badacsonytomaj (Republika 
Węgierska) przedstawioną przez Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Krystynę Lew.  
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 10 porządku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XX/112/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 marca 2008 roku 
w sprawie przystąpienia do konkursu: Priorytet III „ Środowisko przyrodnicze”, 
Działanie 3.3 Wsparcie ochrony przyrody w ramach Wielkopolskiego 
Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007-2013 przedstawioną wraz              
z uzasadnieniem przez Zastępcę Burmistrza Gminy Czempiń Jana Kaźmierczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 11 porządku obrad:  
 
Do przedstawionej na piśmie przez Burmistrza Gminy Czempiń informacji                               
z działalności w okresie międzysesyjnym oraz wykazu zarządzeń, które stanowią załącznik nr 
10 do niniejszego protokołu: 
 
Radny Piotr Wojciechowski poprosił o wyjaśnienie do punktów 6,10,16 – czy jest znany 
termin faktycznego rozpoczęcia prac przy budowie Centrum Zagospodarowania Odpadów             
w Piotrowie oraz punktu nr 17.  
 
Radny Krzysztof Giemza – do punktu 13 – czy znany jest termin zakończenia budowy drogi 
w Głuchowie.  
 
Radny Jacek Jaśkowiak – o szersze omówienie punktu 18 sprawozdania.   
  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała: 

1. do punktu 17 sprawozdania – „Narada u starosty w sprawie remontu drogi nr 
5 oraz perspektyw budowy S5” – Burmistrz Dorota Krystyna Lew wyjaśniła, 
Ŝe podczas narady poruszano te sprawy, które były tematem niedawnego 
spotkania radnych Rady Miejskiej w Czempiniu z przedstawicielami zarządów 
dróg.  

2. do punktu 18 sprawozdania – „Konferencja zorganizowana przez PLK SA             
w sprawie modernizacji drogi kolejowej E – 59” -  Burmistrz Dorota Krystyna 
Lew poinformowała, Ŝe podczas konferencji został przedstawiony 
harmonogram prac, jakie mają być przeprowadzone w związku z modernizacją 
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linii kolejowej na odcinku Poznań – KrzyŜ; niemniej jednak wszystkie prace są 
uzaleŜnione od pozyskania na ten cel funduszy ze środków europejskich. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe remont ten jest podzielony 
na trzy etapy: odcinek z Poznania do Czempinia, odcinek z Czempinia do 
Rawicza i trzeci etap to odcinek od Poznania do KrzyŜa. Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew wskazała, Ŝe w pierwszej kolejności zaplanowano realizację 
odcinka Poznań - Czempiń ze stacją kolejową w Czempiniu, który przewiduje 
się zrealizować do roku 2011; równolegle ma zostać rozpoczęty remont 
odcinka Rawicz – Czempiń, który zakończy się w latach 2013 -2014. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe nie ma moŜliwości, aby                    
w ramach modernizacji został zamknięty którykolwiek z przejazdów 
kolejowych. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe gmina będzie miała 
moŜliwość wglądu do dokumentacji remontu, zatem wszystkie przewidywane 
prace będą znane wcześniej.     

3. do punktów 6,10,16 sprawozdania – Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
podkreśliła, Ŝe Zarząd Związku SELEKT zbiera się w ostatnim czasie 
faktycznie co tydzień – podczas jednego ze spotkań obraduje w swoim 
składzie, podczas następnego z uczestnictwem przedstawicieli firmy 
niemieckiej. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe negocjowane były  
z firmą niemiecką dwie umowy –  w zakresie dzierŜawy gruntu w Piotrowie, 
jak równieŜ umowa na przekazanie zadania własnego do realizacji przez firmę 
niemiecką, których czas obowiązywania wyniesie 30 lat, zatem kaŜdy zapis            
w nich jest waŜny. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe negocjowano 
równieŜ zapisy załączników do umów, w których określone zostały kwestie 
dotyczące budowania instalacji w Piotrowie, wartości inwestycji, jak równieŜ 
metody ustalania ceny odbioru jednej tony odbiorów komunalnych. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe w dniu 14 kwietnia 2008 roku odbędzie się 
posiedzenie Zgromadzenia Związku, podczas którego podjęta zostanie 
uchwała w sprawie wyraŜenia zgody Zarządowi Związku na podpisanie umów 
z firmą niemiecką, po tym terminie nastąpi spotkanie Zarządu i przedstawicieli 
strony niemieckiej, podczas którego parafowane będą zapisy umów i ich 
załączników, zaś na termin 20 maja 2008 roku na godzinę 11.30 jest 
zaplanowane uroczyste podpisanie umów.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew  poinformowała, Ŝe na stronie internetowej 
Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu funkcjonuje projekt Wojewódzkiego 
Planu Gospodarki Odpadami, z którego zapisami członkowie SELEKT – u się 
nie zgadzają, poniewaŜ do Związku zostały przypisane bez konsultacji 
następujące gminy: Świebodzin, Zbąszynek, Babimost, Sulechów, Skąpe, 
Kolsko, Rokietnica i Tarnowo Podgórne. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
wskazała, Ŝe Związek nie zgadza się na to, aby tak duŜy obszar był przez niego 
obsługiwany.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe plan realizacji działań 
wygląda w sposób następujący: 

� projektowanie inwestycji oraz uzyskanie pozwoleń na budowę – do 
dnia 1 lipca 2009 roku – szacowany koszt wyniesie 1 200 000 zł 
netto;   

� budowa hali sortowniczej oraz instalacji sortowania – do dnia                          
1 listopada 2009 roku – szacowany koszt wyniesie 13 240 000 zł; 

� I część linii segregacji odpadów  - rok 2010; 



 9 

� ostateczny termin zakończenia inwestycji – lipiec 2011 roku, przy 
czym Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe jest to termin 
dość odległy, poniewaŜ strona niemiecka chciała zabezpieczyć sobie 
czas realizacji inwestycji, aby nie płacić karnych odsetek za 
niewykonanie jej w ustalonym w umowie terminie.    

 
Do punktu 12 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe  
w okresie międzysesyjnym: 

1. w kaŜdą środę tygodnia pełnił dyŜur w Urzędzie Gminy w Czempiniu;  
2. wpłynęły pisma: 

� Jana Dziedziczaka z dnia 21 marca 2008 roku – stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu;  

� Sołtysów Gminy Czempiń z dnia 28 lutego 2008 roku – stanowi załącznik nr 
12 do niniejszego protokołu.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe 
termin składania wniosków o przyznanie wyróŜnień honorowych wyznaczono w roku 2008 
na dzień 16 maja 2008 roku.  
 
Do pisma Sołtysów Gminy Czempiń z dnia 28 lutego 2008 roku Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe treść tegoŜ pisma była 
konsultowana z radnymi Rady Miejskiej w Czempiniu i konkluzja tych konsultacji jest taka, 
Ŝe radni Rady Miejskiej w Czempiniu podjedli decyzję, iŜ nie będą dokonywać Ŝadnych 
zmian w treści podjętej przez Radę Miejską w Czempiniu uchwały. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, Ŝe nie jest prawdą, iŜ diety nie uległy zwiększeniu, poniewaŜ do tej pory 
dieta wynosiła 320 zł na kwartał dla kaŜdego sołtysa, natomiast aktualnie sołtys moŜe 
otrzymać dietę nawet w wysokości 600 zł na kwartał. Radny Krzysztof Sankiewicz 
podkreślił, Ŝe sołtys posiada określone obowiązki z uwagi na pełnioną przez siebie funkcję             
i jest „łącznikiem” pomiędzy Radą Miejską w Czempiniu a mieszkańcami, sołtysi mogą teŜ 
na sesjach wnosić swoje spostrzeŜenia i uwagi. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe 
podwyŜka diet była znaczna, zaś odjęcia za nieobecność podczas sesji nie są znaczące, 
poniewaŜ nawet po ich dokonaniu, sołtys zachowuje dietę na tej samej wysokości, jak przed 
podwyŜką. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe równieŜ radnym odejmowane są 
określone kwoty z diet w przypadku nieobecności na sesjach lub komisjach. Radny Krzysztof 
Sankiewicz przypomniał, Ŝe z inicjatywą podjęcia tej uchwały wystąpili sami sołtysi, którzy 
wskazywali, iŜ diety są za niskie. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe Rada Miejska             
w Czempiniu zgodziła się na uchwalenie diet w wyŜszej wysokości, jednakŜe                           
z odpowiednimi odjęciami za nieobecność podczas sesji Rady Miejskiej. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, Ŝe Rada Miejska w Czempiniu zapoznała się równieŜ z uchwałami, jakie 
w tym zakresie obowiązują w gminach powiatu kościańskiego i są one podobne do uchwały 
czempińskiej. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe Rada Miejska w Czempiniu nie 
będzie podejmowała Ŝadnych zmian w tejŜe uchwale.         
 
Do punktu 13 porządku obrad: 
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew udzieliła odpowiedzi na interpelacje: 

1. w sprawie równania dróg – Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe 
zlecenie na wykonanie równania dróg zostało juŜ podpisane i jeŜeli warunki 
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pogodowe na to pozwolą – równanie dróg nastąpi do 15 kwietnia 2008 roku; przed 
wyjazdem równiarki na kaŜde sołectwo zostanie przeprowadzona konsultacja 
pracownika Urzędu Gminy w Czempiniu z sołtysem w sprawie ustalenia 
konieczności równania danej drogi; 

2. Radnego Augustyna Szymczaka – w sprawie wycięcia krzewów na poboczu drogi 
powiatowej we wsi Słonin przy posesji nr 1 – pracownik Urzędu Gminy                       
w Czempiniu rozstrzygnie, czy dla usunięcia tych krzaków jest potrzebna zgoda;  

3. Radnego Aleksandra Wielińskiego: 
� wystąpienia do Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie uprzątnięcia dróg i ich 

poboczy: Czempiń – Śrem, Czempiń – Jasień, Czempiń – Głuchowo – 
stosowne pismo zostanie przekazane do zarządcy drogi;  

� w sprawie wałęsających się psów – Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, 
Ŝe od momentu, kiedy gmina ma podpisaną umowę na odstawianie 
wałęsających się psów do schroniska w Gaju - nie ma zgłoszeń o przypadkach 
wałęsających się psów, jednakŜe stosowna informacja na temat obowiązków 
właścicieli psów ukaŜe się w biuletynie gminnym;   

� w sprawie usterek gwarancyjnych w budynku Gimnazjum w Borowie - 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe w tej sprawie do Urzędu Gminy 
w Czempiniu powinien monitować Dyrektor Gimnazjum w Borowie, jeśli 
faktycznie usterki nie zostały usunięte. Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe 
budowa tej części gimnazjum juŜ się zakończyła i administruje budynkiem 
Dyrektor Gimnazjum w Borowie;   

4. Radnego Piotra Wojciechowskiego:  
� w sprawie wycinki i posprzątania krzewów na drodze Piotrkowice – Burmistrz 

Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe wycinka krzewów trwa juŜ na terenie 
gminy Czempiń i sukcesywnie powinna zostać zrealizowana na ternie całej 
gminy; 

5. Radnego Jerzego KrzyŜostaniaka:  
� w sprawie zbiornika ścieków w Gorzycach - Burmistrz Dorota Krystyna Lew 

wskazała, Ŝe problem ten występuje juŜ od dłuŜszego czasu i po rozpoznaniu 
go przez Urząd Gminy w Czempiniu odpowiedź zostanie udzielona na piśmie;  

6. Radnego Włodzimierza Kuciaka: 
� w sprawie PKP – Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe 

interpelacja zostanie przekazana do Zarządu PKP;  
7. Radnego Macieja Głochowiaka:  

� w sprawie AQUANET – u - Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, 
Ŝe sprawa ta moŜe zostać przybliŜona radnemu przez pracowników Referatu 
Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Urzędu Gminy w Czempiniu wraz              
z dokumentacją; Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe jeśli jest taka 
wola, to moŜe zostać zorganizowane spotkanie radnych i przedstawicieli firmy 
Aquanet, o terminie którego zostaną powiadomieni radni;  

8. Radnego Jacka Jaśkowiak - w sprawie usunięcia konaru topoli - Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe zostanie wysłane pismo w tej sprawie do 
właściciela drogi.  

 
W odpowiedzi na pytanie radnego Jacka Jaśkowiaka, kto jest odpowiedzialny za podjęcie 
decyzji o tym, która droga będzie równana, Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe do 
sołectwa uda się przedstawiciel Urzędu Gminy w Czempiniu, który po przedstawieniu opinii 
przez sołtysa podejmie decyzję, która droga będzie równana.  
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Radny Maciej Głochowiak zawnioskował, aby o wizycie pracownika Urzędu Gminy                   
w Czempiniu w danym sołectwie informować równieŜ radnego, w którego okręgu 
wyborczym znajduje się wioska, tak, aby mógł on uczestniczyć ewentualnie w ocenie jakości 
dróg.    
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe                  
w sprawie Gimnazjum faktem jest, Ŝe budynek został oddany do uŜytku i dysponuje nim 
Dyrektor placówki, jednakŜe kwestie związane z budową powinny być rozwiązywane na linii 
Urząd Gminy w Czempiniu – wykonawca budynku  - firma Pana Popławskiego. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wyraził pogląd, Ŝe w chwili obecnej nie moŜna pozostawić Dyrektora 
Gimnazjum samego z tym problemem, jakim są usterki i odpowiedni referat Urzędu Gminy  
w  Czempiniu powinien zająć się tą kwestią, poniewaŜ jest to sprawa bardzo waŜna, aby 
budynek ten pozostawał w dobrym stanie. Radny Krzysztof Sankiewicz przypomniał, Ŝe były 
zapewnienia, iŜ budynek gimnazjum powstanie juŜ w 2004 roku, tymczasem do dnia 
dzisiejszego kotłownia pozostaje prowizorką. Radny Krzysztof Sankiewicz zaproponował, 
aby wspólnie z Dyrekcją Gimnazjum omówić ten problem i postarać się o ostateczne 
rozwiązanie tej sprawy.  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe jeśli w Gimnazjum 
występują jakiekolwiek problemy, to Dyrekcja powinna zwracać się bezpośrednio                         
z wnioskami do Burmistrza Gminy Czempiń i wykorzystać do tego celu drogę słuŜbową.  
 
Radny Aleksander Wieliński wskazał, Ŝe wykonawca budynku zobowiązał się do naprawy 
określonych usterek, jednakŜe do dnia dzisiejszego nic w tym kierunku nie zrobił, tymczasem 
w piśmie kierowanym do Urzędu Gminy w Czempiniu zapewnia on, Ŝe prace będą wykonane 
do dnia 30 marca 2008 roku. Zdaniem radnego Aleksandra Wielińskiego sprawą naprawy 
usterek w budynku Gimnazjum w Borowie powinien zająć się Urząd Gminy w Czempiniu, 
poniewaŜ dyrektor powinien zajmować się sprawami nauki młodzieŜy.  
 
Do punktu 14 porządku obrad: 
 
W wolnych głosach i wnioskach:  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe w związku                            
z pojawiającymi się, w mediach informacjami na temat mającej powstać, między innymi, na 
terenie Czempinia, kopalni węgla brunatnego, wystosowała listy w tej sprawie do Marszałka 
Województwa Wielkopolskiego, Wojewody Wielkopolskiego, Prezesa Rady Ministrów, 
Wicepremiera – Ministra Gospodarki i do dnia dzisiejszego wpłynęły dwie odpowiedzi. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew przedstawiła odpowiedź Marszałka Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 5 marca 2008 roku: „Plan zagospodarowania przestrzennego 
województwa wielkopolskiego, zarówno obecny, jak i przygotowywany projekt zmiany 
planu, nie przewidują moŜliwości eksploatacji złóŜ węgla. Ustalenia planu zagospodarowania 
przestrzennego województwa muszą być przenoszone do studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy i miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego. Zgodnie z obowiązującym prawem geologicznym zgody na eksploatację 
wydawane są w oparciu o studia gmin lub plany miejscowe. Brak odpowiednich zapisów 
planów województwa w świetle obecnych przepisów nie pozwala podjąć działań eksploatacji 
węgla brunatnego na terenie gminy Czempiń. W trakcie prac nad projektem zmian planu 
zagospodarowania przestrzennego województwa ministerstwo gospodarki nie wnioskowało           
o zmianę planu energetycznego i górniczego na terenie naszego województwa, nie 
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przedłoŜyło teŜ analiz i opracowań, z których wynikać mogłaby zasadność podejmowania 
takich decyzji. Uzyskane w trakcie prac nad projektem planu informacje o planach 
eksploatacji węgla brunatnego dotyczą tylko i wyłącznie rejonu Konina i Turku w zakresie 
złóŜ i nie przewiduje się nowego bloku energetycznego, którego praca oparta byłaby o węgiel 
brunatny. W związku z powyŜszym pragnę zapewnić Panią Burmistrz oraz społeczność 
gminy Czempiń, Ŝe Marszałek Województwa w zakresie swoich kompetencji oraz 
prowadzonej polityki gospodarczej i społecznej nie dopuszcza moŜliwości eksploatacji węgla 
brunatnego w środkowej części województwa wielkopolskiego”.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew przedstawiła treść odpowiedzi uzyskanej od Wojewody 
Wielkopolskiego z dnia 21 marca 2008 roku: „Obecny Wojewoda nie prowadził Ŝadnego 
postępowania w sprawie budowy odkrywek węgla brunatnego w powiecie kościańskim. Do 
tej pory przeprowadzono kilka postępowań uzasadniających warunki realizacji przedsięwzięć 
polegających na wydobywaniu węgla brunatnego w toku wydawania decyzji                                  
o środowiskowych warunkach zgody na ich realizację. Zgodnie z prośbą przedstawioną                 
w piśmie, jego kopia zostanie przekazana Prezesowi Rady Ministrów i Ministerstwu 
Gospodarki”.  
 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poprosiła, aby obecni podczas sesji mieszkańcy i sołtysi 
poinformowali innych mieszkańców, Ŝe na terenie gminy nie planuje się budowy Ŝadnych 
kopalni odkrywkowych węgla brunatnego.       
 
Radny Aleksander Wieliński poprosił o wyjaśnienie, czy wystawianie opon lub kamieni na 
drogę przed swoją posesją jest zajęciem pasa drogowego i uregulowanie tej kwestii zwłaszcza 
na Osiedlu nr 4 w Czempiniu, gdzie zdarzają się przypadki wystawania przed posesję róŜnych 
przedmiotów na drogę. 
 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe w pasie drogowym nie wolno mieszkańcom 
niczego wystawiać.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz poprosił o wystąpienie do Zarządu Dróg Powiatowych               
w Kościanie z wnioskiem o rozpoczęcie prac związanych z łataniem dróg powiatowych po 
zakończeniu okresu zimowego.  
 
W odpowiedzi na zapytanie radnego Krzysztofa Giemzy o wykonawcę drogi w Głuchowie, 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe przetarg wygrała firma ALZBET 
Kościan i inwestycja ta ma zostać wykonana do maja 2008 roku. 
 
Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Urzędu Gminy w Czempiniu 
Jan Marciniak wyjaśnił, Ŝe firma ta równieŜ złoŜyła ofertę na budowę drogi w Donatowie, 
które miało być pierwszym zadaniem, jakie wykona ta firma, jeŜeli przetarg zostanie 
pozytywnie dla tej firmy rozpatrzony i utrzymany w mocy, zatem ostateczny termin realizacji 
drogi w Głuchowie wyznaczono na 28 sierpnia 2008 roku, jednakŜe jest prawdopodobne, Ŝe 
prace zakończą się juŜ w maju 2008 roku.      
  
Sołtys Gorzyc Włodzimierz Habernik zwrócił się z zapytaniem w związku z uchwałą                   
w sprawie diet dla sołtysów oraz przewodniczących zarządów osiedli: „Dlaczego rada 
podparła się artykułem 37  b ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, a nie artykułem 37 a, 
gdzie pisze – Przewodniczący organu wykonawczego jednostki pomocniczej moŜe – moŜe – 
zaznaczam – nie Ŝe musi – moŜe uczestniczyć w pracach rady gminy na zasadach 
określonych w statucie gminy bez prawa udziału w głosowaniu. Przewodniczący rady gminy 
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jest zobowiązany do zawiadamiania na takich samych zasadach, jak radnych 
przewodniczącego organu wykonawczego jednostki pomocniczej o sesji gminy. W związku         
z tym – mam takie pytania: 
Radny ma obowiązek być na posiedzeniu rady, dlatego oprócz tego ma zwolnienia z pracy, na 
podstawie których zakład pracy musi go zwolnić. Sołtys nie ma takiego prawa i na przykład 
to koliduje z moją pracą zawodową. Niestety – jestem osobą, która pracuje zawodowo. 
Dzisiaj po prostu – w związku z tym, Ŝe wystosowaliśmy takie pismo do rady – zwolniłem 
się, dlatego teŜ przyjechałem później, Ŝeby być właśnie na tym ostatnim punkcie – wolnych 
głosach i wnioskach. Dlatego pytam się szanowną radę, czym się sugeruje obniŜając nam 
diety, bo w punkcie 37 b w ustępie pierwszym pisze – rada gminy moŜe ustanowić zasady, na 
jakich przewodniczącemu jednostki pomocniczej będzie przysługiwała dieta oraz zwrot 
kosztów podróŜy – a nic nie pisze, Ŝeby karać. Za pieniądze wysoka rado, to ja mogę jechać 
do teatru, do cyrku, do Poznania koleją, ale tu przyjeŜdŜać robić frekwencję. Popatrzmy na to, 
kto tutaj jest dzisiaj na tej sali, gdyby nie było tutaj sołtysów tej naszej gminy, to ile byłoby 
tutaj osób – trzy? Dlaczego Rada Miejska nie dba o to, Ŝeby przychodzili mieszkańcy.                
W poprzedniej kadencji, jak były akcje robione, wielkie zadymy na Panią Burmistrz, to wtedy 
było wielu widzów. A dzisiaj jest spokój, nikt nie przychodzi i to ma być sztuczne pokazanie, 
Ŝe sala jest pełna. W związku z tym wszystkim – na znak protestu – i tak się nie podpiszę i tak 
się nie podpiszę, bo mi nie zaleŜy na tych 50 zł, ale jeszcze raz powtarzam -  mogę jechać za 
pieniądze do cyrku, do teatru, do operetki, ale nikt mnie nie zmusi, Ŝebym ja przychodził na 
sesję, gdy nie mam tego obowiązku”.       
    
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe Sołtys 
Gorzyc słusznie zauwaŜył, Ŝe Rada Miejska w Czempiniu, zgodnie ze swoimi uprawnieniami 
określiła w uchwale zasady przyznawania diet dla sołtysów. Radny Krzysztof Sankiewicz 
podkreślił, Ŝe Rada Miejska w Czempiniu była daleka od zmuszania sołtysów do przyjazdu na 
sesję po to tylko, „Ŝeby robili frekwencję”. Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogląd, Ŝe 
jeŜeli sołtysi tak odbierają swoją funkcję, to: „naprawdę lepiej, Ŝeby ich tutaj nie było”. 
Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogląd, Ŝe jest to mylne podejście sołtysa, poniewaŜ 
sołtys powinien być zainteresowany tematami uchwał, jakie są podejmowane, zatem 
argumentacja sołtysa Gorzyc nie przemawia do jego osoby. Radny Krzysztof Sankiewicz 
przyznał, Ŝe obecność na sesji moŜe być uniedogodnieniem z uwagi na to, Ŝe niektórzy                   
z sołtysów pracują zawodowo i nie otrzymają zwolnienia z pracy z tytułu uczestnictwa                
w sesji. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe naleŜy przedyskutować moŜliwość zawarcia    
w uchwale zapisu dotyczącej tych sołtysów, którzy pracują zawodowo, Ŝe jeŜeli będzie 
sytuacja, Ŝe w dniu sesji będą pracować, to wówczas moŜna odstąpić od tego odjęcia. Radny 
Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe sesja Rady Miejskiej odbywa się raz w miesiącu i nie 
powinno to stanowić aŜ tak duŜego problemu, Ŝeby raz w miesiącu przybyć do Urzędu Gminy 
w Czempiniu, tym bardziej, Ŝe moŜna odebrać wówczas materiały, które są dla sołtysów 
przygotowane, dzięki temu zostaje zapewniony kontakt pomiędzy gminą a sołtysem, czyli 
faktycznie obowiązek, do którego realizacji zostali wybrani sołtysi. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, Ŝe nie moŜna przywoływać argumentów, iŜ w poprzedniej kadencji 
mieszkańcy uczestniczyli w sesjach, poniewaŜ byli „zmuszani” przez radnych. Radny 
Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe naleŜy cieszyć się, Ŝe stosunki pomiędzy Radą Miejską  
w Czempiniu a władzami wykonawczymi są poprawne i zgodne. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, Ŝe dobrze jest, Ŝe wiele spraw jest wyjaśnianych pomiędzy Radą 
Miejską w Czempiniu a Burmistrzem Gminy na posiedzeniach komisji, poniewaŜ unika się 
wówczas polemiki podczas sesji, która była źle odbierana przez mieszkańców.  
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Radny Maciej Głochowiak wskazał, Ŝe poczuł się uraŜony zarzutem sołtysa Włodzimierza 
Habernika, który stwierdził, Ŝe „rada go kaŜe”. Radny Maciej Głochowiak podkreślił, Ŝe nie 
moŜna w kategoriach kary postrzegać tego, Ŝe na sesjach „jest wreszcie normalność”. 
    
Sołtys Gorzyc Włodzimierz Habernik podkreślił, Ŝe zapisy ustawy o samorządzie gminnym 
mówią o tym, Ŝe sołtys moŜe, a nie musi uczestniczyć w sesji.  
 
Radny Maciej Głochowiak podkreślił, Ŝe nikt nie zmusza sołtysa, aby przyjechał na sesję. 
 
Sołtys Gorzyc Włodzimierz Habernik zadeklarował, Ŝe na znak protestu nie będzie na sesje 
przyjeŜdŜał, bo nie zaleŜy mu na 50 zł.  
 
Radny Maciej Głochowiak wskazał, Ŝe nie jest tak w przypadku wszystkich sołtysów, 
poniewaŜ podczas poprzedniej sesji miał miejsce przypadek, w którym sołtys przybył na 
początek sesji, złoŜył podpis na liście obecności i pojechał do domu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe 
Rada Miejska w Czempiniu zgodnie z zapisami uchwały nie zabiera sołtysom diety, a jedynie 
określa zasady przyznawania diet dla sołtysów. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe 
równieŜ w przypadku radnych za nieobecność na sesji są dokonywane potrącenia przy 
wypłacie diet.    
 
Sołtys Gorzyc Włodzimierz Habernik przytoczył treść art. Art. 37a. ustawy o samorządzie 
gminnym - Przewodniczący organu wykonawczego jednostki pomocniczej moŜe uczestniczyć 
w pracach rady gminy na zasadach określonych w statucie gminy, bez prawa udziału                   
w głosowaniu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe nikt 
nie zmusza sołtysa do tego, aby był obecny podczas sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe Rada Miejska w Czempiniu określiła zasady 
przydziału diet dla sołtysów i jeŜeli sołtys będzie obecny podczas sesji, to otrzyma dietę               
w określonej wysokości, natomiast jeśli nie będzie uczestniczył w niej, to wówczas nastąpi 
odjęcie. 
 
Sołtys Gorzyc Włodzimierz Habernik poprosił o przedstawienie wykładni prawnej na temat 
zapisu art. 37 b ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, który mówi, Ŝe: „rada gminy moŜe 
ustanowić zasady, na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki 
pomocniczej będzie przysługiwała dieta oraz zwrot kosztów podróŜy słuŜbowej”.   
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe 
Rada Miejska w Czempiniu na podstawie tego właśnie zapisu ustaliła zasady, na jakich 
sołtysom jest wypłacana dieta i albo się tym zasadom sołtys podporządkuje, albo nie.  
 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe DruŜyna MłodzieŜowa Gminy Czempiń 
w turnieju pod hasłem: „MłodzieŜ zapobiega poŜarom” zajęła pierwsze miejsce, co wcześniej 
nie zdarzyło się. Burmistrz Dorota Krystyna Lew zaprezentowała puchar, który młodzieŜ 
zdobyła.  
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Wobec wyczerpania porządku obrad XX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz zamknął posiedzenie. 
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